استمارة مستخلصات رسائل واطاريح الماجستير والدكتوراه فبي جامعة البصرة

اسم الطالب: نور ناصر حميد اسم المشرف: ا.م.د فاضل عبد الزهرة مزعل الشهادة :الماجستير الكلية : التربية للعلوم الإنسانية القسم: الإرشاد النفسي والتوجيه التربوي التخصص : إرشاد نفسى

عنوان الرسالة أو الأطروحة:

سلوك التدين وعلاقته بحب الحياة لدى طلبة الجامعة

ملخص الرسالة أو الأطروحة

هدفت الدراسه الحالية للتعرف على هل توجد علاقه بين متغيري سلوك التدين لدى الطلبة وحب الحياة لديهم من خلال تطبيق مقياس سلوك التدين وحب الحياة ، وبعد أجراء الصدق والثبات البالغ (82،6) لمقياس سلوك التدين والثبات لمقياس حب الحياة بلغ (77) توصلت الباحثة الى التوصيات التالية ١- تصميم برامج ارشادية دينية لتفعيل سلوك التدين ٢ - انشاء مراكز للارشاد الديني داخل الجامعات .

وأقترحت الباحثة توسيع الدراسة الحالية لتشمل متغيرات أخرى (الجنس ، العمر ، الخبرة)

College: COLLEGE OF EDUCATION Name of Student: Noor Nasser Hamid

Dept: Psychological counseling

Certificate: Master

Name of Supervisor: Fadil Abdul-Zahra Mizel

Specialization: Psychological counseling

Title of Thesis:

The behavior of religiosity and its relation to the love life of university students

Abstract of Thesis

The present study aimed to identify Is there a relationship between the variables of religiousness and the behavior of the students and love of life have through the application of the behavior of religiosity scale and love of life, and after the validity and reliability of (82.6) to measure the behavior of religiosity and consistency to measure the love of life was (77) reached the researcher to the following recommendations 1. design outreach programs for religious activating behavior of religiosity. 2 - the establishment of centers for religious guidance within universities.

The researcher suggested expanding the current study to include other variables (gender, age, experience).